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برنامه

ماجرای مسمومیت مشکوک 
دادگستری به دنبال مقصر۲۵ اسب باشگاه شهدا

از  ایجاد شــده برای تعــدادی  مشــکل 
اسب های باشــگاه شهدا در روزهای گذشته 
و مبهم بــودن ایــن اتفاق عجیــب، موجب 
شــده  بازرســان دادگســتری به این مسئله 
ورود کنند تا مقصران مشــخص شــوند. به 
گزارش ایرنا، باشــگاه چوگان شــهدا (قصر 
فیــروزه) بــا ۷۰ هکتــار مســاحت، یکی از 
بزرگ تریــن مجموعه های ســوارکاری ایران 
اســت که قدمتی طولانی در ایــران دارد و 
حــدود ۲۷۰ رأس اســب در آن نگهــداری 
می شــوند. در روزهای اخیــر، اخباری مبنی  
بر مســمومیت ۲۵ رأس از اســب های این 
مجموعه  منتشــر شــد که پیگیری ها نشان 
می دهد  متأســفانه تعــدادی از آنها نیز به 
کلینیک دامپزشــکی منتقل شدند. حتی یک 
رأس از این اســب ها نیز  تلف شد. پس از این 
اتفــاق، مجید ملکی که ریاســت مجموعه 
شهدا را در اختیار داشت، به عنوان سرپرست 
باشگاه های ســوارکاری کل کشور منصوب 
شــد! رئیس فدراسیون چوگان نیز از آنجایی 
که این مجموعــه را در اختیار ندارد، حاضر 
به توضیح و بررســی مشــکل نیســت. این 
مسئله که به نظر برخی کارشناسان به دلیل 
مسمومیت علوفه تهیه شده توسط مسئولان 
باشگاه  رخ داده، توسط خبرنگار ایرنا بررسی 
شــد. مجید ملکی درباره این اتفاق و اخبار 
منتشر شــده به ایرنا  گفت: باشــگاه شــهدا 
در اختیار دولت اســت و بــرای تهیه موارد 
مورد نیــاز مثل یونجه، باید از ســامانه های 
اختصاصی دولت اســتفاده کنیــم. علوفه 
اسب ها نیز از همین راه و به صورت قانونی 
تهیه شــد و طی زمان و دســتور العمل های 
خــاص به اســب ها داده می شــود. یونجه 
تهیه شــده به گفته کارشناس فنی، مالکان و 
دامپزشک باشــگاه، کیفیت مطلوبی داشت  
امــا چندی پیش تعدادی از اســب ها از یک 
اصطبــل دچار دل درد شــدند. اســب های 
دیگر نیز داشــتیم که خوراک آنها مشــترک 
بود ولی مشــکلی برای آنها پیش نیامد. او 
ادامه داد: دل درد در اسب ها معضل عجیبی 
نیســت و در همه دنیا نیز ایــن اتفاق عادی 
اســت. اســب هایی که دچار مشکل شدند، 
مورد بررســی و درمان دامپزشک مجموعه 
قرار گرفتنــد و دل درد آنها نیز حل شــد. با  
این  حــال مالکان چهار رأس اســب پس از 
حضور در باشگاه  خواستند  اسب هایشان به 
کلینیک دامپزشــکی منتقل شوند تا بیماری 
به طور کل بررســی و درمان شــود و دیگر 
چنین مشکلی را شــاهد نباشیم. به جز این 
چهار رأس، ۱۰ رأس دیگر هم دچار مشــکل 
شــدند که به طور کامل حل شد. سرپرست 
مجموعه های ســوارکاری کشــور  بیان کرد: 
نمونه هایــی از این یونجه را به کارشــناس 
دادگســتری دادیم تا بررسی های لازم انجام 
شود. از بین اسب هایی که به کلینیک منتقل 
شــدند، یک رأس تلف شد ولی این موضوع 
هم به دلیل بی توجهی مالک بود. اگر علوفه 
مشکل داشت، باید همه ۲۷۰ رأس اسب ما 
به مشکل می خوردند، نه اینکه تنها تعدادی 
از آنها مسموم شــوند. او افزود: آزمایش ها 
و بررســی ها توسط بازرس ها انجام شده که 
دکترهای دامپزشک متخصص اسب هستند 
و نتیجــه ای که بــه زودی اعــلام می کنند، 
دلیل این اتفاقات را مشــخص خواهد کرد. 
وزیــر ورزش و جوانان دســتور داد باشــگاه 
شــهدا به فدراسیون چوگان واگذار شود، اما 
رئیس شــرکت نگهداری و توســعه اماکن 
ورزشــی گزارش هایی را به وزیر اعلام کرد و 
باید بررســی دوباره ای انجام شــود. البته ما 
تمام امکانات مجموعه شــهدا را در اختیار 
فدراســیون چوگان قرار دادیــم که فعالیت 

آنها دچار مشکل نشود.

کسب باارزش ترین مدال 
تاریخ بوکس ایران

جوانان  قهرمانــی  بوکس  رقابت هــای 
جهــان کــه از دوم آبان ماه بــا حضور ۶۶۰ 
بوکســور از ۷۷ کشــور در مونته نگــرو آغاز 
شــده بود، با کسب مدال ارزشمند و تاریخی 
نقره برای نماینده کشــورمان به پایان رسید. 
یکشنبه شــب و در فینــال وزن ۹۲ کیلوگرم، 
امیررضــا ملک خطابی که بــا برتری مقابل 
نمایندگان ترکیه، روســیه و قرقیزســتان به 
برابر «ماماســولیف»،  بــود،  فینال رســیده 
بوکســور قدرتمند ازبکســتانی، بالای رینگ 
رفت و در مبــارزه ای نزدیک و تماشــایی با 
نتیجه ۳ بر ۲ مبارزه را واگذار و به مدال نقره 
جهان بسنده کرد. در این رقابت ها، امیررضا 
ملک خطابی به مدال تاریخی نقره رســید و 
مهدی کاظمی و امیر اســماعیلی به مدال 
ارزشمند برنز رسیدند. این نخستین مدال های 
تیم جوانان ایران در ادوار مختلف پیکارهای 
جهانــی اســت. همچنیــن ملک خطابــی 
نخستین بوکسور تاریخ ایران لقب گرفت که 

به فینال مسابقات جهانی رسید.

معادلات جانشینی مورایس رقابت مربی خارجی با یحیی و محرم
پس از قبول اســتعفای ژوزه مورایس توســط هیئت مدیره، بار دیگر باشگاه 
سپاهان به کانون توجهات بدل شده اســت. به گزارش فوتبال ۳۶۰، پس از 
پیروزی سپاهان در هفته دهم رقابت های لیگ برتر مقابل آلومینیوم، اتفاقات عجیبی 
در ورزشــگاه فولادشهر رخ داد. ژوزه مورایس که همواره احترام ویژه ای برای اهالی 
رسانه قائل بوده، در اقدامی غیرمنتظره به نشست خبری نرفت و در ادامه خبر رسید 
که جلسه ای نیم ساعته با بازیکنان در رختکن برگزار کرده و با آنها خداحافظی کرده 
و اســتعفای خــود را تقدیم مدیران باشــگاه کرده اســت. متعاقب ایــن اتفاقات، 
هیئت مدیره باشگاه سپاهان صبح روز شنبه تشکیل جلسه داد و برخلاف مرتبه های 

قبلی این بار با تصمیم مورایس برای ترک تیم موافقت شد.
سپاهان دوباره در مرکز توجهات

پس از این اتفاقات، بلافاصله باشگاه سپاهان بار دیگر در کانون توجهات قرار گرفت و 
رسانه های مختلف به گمانه زنی درباره جانشین مورایس پرداختند و اسامی مختلفی 
طی همین دو، ســه روز که از پایان ماجراجویی دو ســال ونیمه مورایس در سپاهان 
سپری شــده، به میان آمده اســت. این در  حالی اســت که مدیران باشگاه سپاهان 
به شدت از سوی جامعه هواداری خود تحت فشار قرار دارند و باید گزینه ای را برای 
هدایت تیم فوتبال باشگاه انتخاب کنند که مورد پذیرش هواداران تیم هم قرار داشته 

باشد.
اولویت مدیران باشگاه سپاهان

مدیران باشگاه ســپاهان در پایان لیگ نوزدهم نیز با استعفای محرم نویدکیا شرایط 
مشــابهی را تجربه کردند و محمدرضا ساکت در آن مقطع چاره ای جز انتخاب یک 
سرمربی سرشناس خارجی نداشت و مدیران باشــگاه درنهایت روی ژوزه مورایس 
دست گذاشتند و با حضور این مربی فضای هواداری نیز با توجه به سوابق این مربی 
مشــهور به گرمی از او استقبال کرد. حالا هم از اصفهان خبر می رسد که گزینه اول 
مدیران باشگاه سپاهان استخدام یک سرمربی مطرح خارجی است تا طلایی پوشان 
بتواننــد در ادامه فصل برای قهرمانی در جام هایی که در دســترس دارند، به تلاش 

خود ادامه بدهند.
هوگو آلمیدا می تواند معادلات را عوض کند

البته در شرایطی امکان دارد اقدام مدیران باشگاه برای جست وجوی سرمربی (چه 
ایرانی و چه خارجی) متوقف شــود. این اتفاق فقط در یک صورت رخ خواهد داد و 
آن هم اینکه هوگو آلمیدا، سرمربی موقت طلایی پوشان، بتواند در دو بازی حساس 
و تعیین کننده مقابل شــارجه امارات در قطر و سپس نساجی در ورزشگاه فولادشهر 
به دو پیروزی دســت پیدا کند. از اردوی سپاهان خبر می رسد اگر نتیجه دو مسابقه 
پیش رو مطابق میل هواداران و مدیران باشــگاه رقم بخورد، آلمیدا شانس انتخاب 
به عنوان سرمربی تیم را دارد و جلال امیدیان هم به عنوان دستیار اول او را همراهی 

خواهد کرد.
فهرستی از مربیان ایرانی در صف انتظار

اگر رســانه های مختلف را طی روزهای اخیر دنبال کرده باشید، مربیان ایرانی زیادی 
نام شان به عنوان جانشــین مورایس مطرح شده است؛ از علی دایی که سال هاست 
به عنوان جایگزینی برای ســرمربیگری در تیم ملی ایــران و تیم های بزرگ لیگ برتر 
نامش مطرح شده، تا فرهاد مجیدی و افشین قطبی که بدون تیم هستند. دراین بین 
نام مربیانی نظیر جواد نکونام، هادی عقیلی و محمد ربیعی هم شنیده شده است. 
امــا اگر واقع بینانه تر به فضای پیرامون ســپاهان نگاه کنیم، فقــط یک مربی ایرانی 
شانس زیادی برای جانشــینی ژوزه مورایس دارد و آن هم کسی جز محرم نویدکیا، 

اسطوره اصفهانی ها، نیست.
محرم تنها گزینه ایرانی مدیران سپاهان

در واقع می توان این طور گفت که جامعه هواداری ســپاهان اصلا روی خوشــی به 
برخی نام ها که طی روزهای اخیر به ســپاهان ارتباط داده  شده اند، نشان نداده و در 
این شرایط مدیران باشگاه سپاهان که نمی خواهند مقابل هواداران قرار بگیرند و مثل 
قبل شــاهد شعارهای تند آنها روی سکوها علیه خودشان باشند،  سراغ این گزینه ها 
و مذاکــره با آنها نمی روند. در این بین فقط محرم نویدکیا اســت که در میان جامعه 
هواداری ســپاهان از مقبولیت برخوردار اســت و هیچ بعید نیست پس از تجربیات 
گران بهایی که در لیگ  های ۲۰ و ۲۱ به  دست آورد و سپس درس هایی که از حضور در 
مس  رفسنجان گرفته، به اصفهان سپاهان بازگردد و این بار با حواس جمع تر تیمش 

را برای قهرمانی در مسابقات مختلف مدیریت کند.
یحیی گزینه  جذاب ، اما دور از دسترس!

از اصفهان خبر می رسد مدیران باشگاه که در  حال جست وجو برای انتخاب جانشین 
مورایس هستند، برای به خدمت گرفتن یحیی گل محمدی دست به کار شده اند. البته  
سرمربی سابق سرخ پوشان که افتخارات زیادی با این تیم در لیگ داخلی کسب کرده 
و به فینال آســیا هم راه یافته، گزینه بسیار جذابی برای سپاهان به شمار می آید، اما 
اینکه مدیران باشــگاه سپاهان و حتی شرکت فولاد مبارکه بتوانند این سرمربی را که 
تحت قرارداد فولادی ها قرار دارد، به اصفهان ببرند، شبیه یک مأموریت غیرممکن به 
نظر می آید؛ مأموریتی که البته تجربه نشان داده در ایران با دخالت مدیران بالادستی 

ممکن است در کمال تعجب رنگ واقعیت به خود بگیرد.
همه در انتظار نتیجه بازی با شارجه

ســپاهان با دو شکســت مقابل الوحدات و شــارجه و یک پیروزی مقابل اســتقلال 
تاجیکســتان به مصاف سوم در قطر مقابل نماینده امارات رسیده است. با این نتایج 
ســپاهان با سه امتیاز از سه مسابقه پشت سر شــارجه امارات و الوحدات اردن قرار 
دارد که هر دو تیم، هفت امتیازی هســتند. شکست یا تســاوی در بازی چهارم برای 
ســپاهان به احتمال فراوان منجر بــه پایان ماجراجویی آنها در اولین ســطح لیگ 
قهرمانان آســیا ۲ می  شــود. دراین صورت به احتمال فراوان مدیران باشگاه سپاهان 
هم دیگر در انتظار نتیجه بازی سپاهان و نساجی که پیش از تعطیلات فیفادی برگزار 
خواهد شد، نمی مانند و به شکل جدی و فوری بازار را برای انتخاب جانشین مورایس 
جست وجو خواهند کرد. با  این  حال در صورت پیروزی آلمیدا مقابل شاگردان کازمین 
اولاریو، شانس این چهره سرشناس پرتغالی برای گرفتن جای مورایس بالا می رود و 
مدیران باشگاه با احتیاط و سرعت عمل کمتری شرایط تیم را در فصل جاری دنبال 

خواهند کرد.

VS به فوتسال ایران می آید؟
در نشست رئیس فدراسیون فوتبال با رئیس و دبیر سازمان لیگ فوتسال در 
مورد احتمال اســتفاده از سیستم VS (مخفف Video Support) صحبت 
شــد. مهدی تاج، رئیس فدراســیون فوتبال، روز یکشــنبه میزبــان رئیس کمیته 
انضباطی فدراسیون و مقامات سازمان لیگ فوتسال بود تا به حاشیه های مسابقات 
فوتســال رســیدگی کند. در این جلســه به لزوم حضور مقامات ســازمان لیگ و 
فدراسیون و همچنین مدیران انضباطی در دیدارهای مختلف تأکید شد. استفاده از 
سیستم کمک داور ویدئویی در فوتسال (VS) نیز در نشست فوق مطرح و مقرر شد 
کارهای لازم برای استفاده از این سیستم آغاز شود تا جنجال های فوتسال کاهش 

یابد.
از سیستم VS در دو دوره اخیر جام جهانی فوتسال و نیز جام ملت های فوتسال 
آســیا ۲۰۲۴ استفاده شــد. این سیســتم همانند VAR در فوتبال عمل می کند و 

داوران به کمک آن  پس از بازبینی صحنه های حساس تصمیم گیری می کنند.

منهای فوتبال فوتبال

علی دایی، اسطوره فوتبال ایران، از همان اردیبهشت ۱۳۹۸ که 
با تیم سایپا قطع همکاری کرد تا به همین الان از کاری که می گوید 
عاشــقش است، دســت کشــیده و بیرون از گود مانده است. این 
بیرون ماندن در یکی، دو سال نخست اجباری و پس از آن اختیاری 
شده و به طرز عجیب و غریبی نوسان داشته است. شاید تنها نقطه 
مشــترک داستان پرسروصدای علی دایی اثر پررنگ عوامل بیرونی 
و غیرفوتبالی بر سرنوشــت دوران مربیگری اش باشد که تقریبا در 
بازه های مختلف خودنمایی کرده اســت. همان ســال ۱۳۹۸ که 
او از ســایپا کنار گذاشته شد، عوامل غیرفوتبالی به مراتب پررنگ تر 
از بهانه هایــی مثل عدم نتیجه گیــری لازم در زمین فوتبال بود. به 
عبارت دقیق تر، اختلاف با مدیر وقت ســایپا و بعدها فاش شــدن 
موضوعی که نباید فاش می شد، دست به دست هم داد تا شهریار 
فوتبال ایران از تیمی که در آن سابقه سرمربیگری داشت، کنار برود. 
جایگاه و اعتبار علی دایی به حدی بود که بازگشــت قریب الوقوع 
او به عرصه مربیگری و دنیای فوتبال را متصور شــد ولی شایعات 
رواج یافته به قدری پررنگ شــد که نمی شــد به سادگی پذیرفت 
که او بدون مشــکل بتواند بــه کار در فضای فوتبــال ایران ادامه 
دهد. پرســش و ابهامات مربوط به ممنوع الفعالیت بودن دایی در 
عرصه فوتبال روز به روز زیاد تر شد تا اینکه چند ماه بعدتر، به طور 
رسمی، تبدیل به چالشــی برای فضای ورزشی و غیرورزشی ایران 
شــد. دایی که زمان دوری اش از فوتبال ملموس شده بود، زمانی 
دچار تردید شــد که پی برد اســمش بدون دلیل از فهرست گزینه 
سرمربیگری در تیم ملی فوتبال ایران خط می خورد؛ آن هم وقتی 
حتی صحبت های اولیه را با رئیس وقت فدراسیون هم انجام داده 
بود. سنگ اندازی های مکرر در مسیر کمک رسانی او به زلزله زدگان 
و عــدم مربیگــری اش در فوتبال کم کم این امر را بر او مشــخص 

کرد که «محبوبیتش نزد مردم» برای عده ای گران شــده است. او 
در یکی، دو گفت وگو به طور رســمی از این مورد پرده برداشــت 
که ظاهرا عده ای از این محبوبیت نگران هســتند. البته در فضای 
فوتبالی هر ازگاهی خبر می رسید که تیمی شهرستانی به علی دایی 
پیشــنهاد سرمربیگری داده و او نپذیرفته است. اینجا هنوز به طور 
کلی ابهامات ممنوع الفعالیتی اش برطرف نشده بود چراکه دایی 
حتی همان روزهایی که شائبه ای درباره اش وجود نداشت از رفتن 
به تیم های غیر تهرانی پرهیز می کرد. این کشمکش فضای واقعی 
و مجازی آن قدر ادامه پیدا کرد تا اتفاقات اجتماعی دو سال پیش 
از راه رســید و محدودیت هــای موجود بر علی دایی، به واســطه 
فعالیــت در فضای مجازی در آن برهه، بیشــتر هم شــد. ضبط 
پاسپورت و ممنوع الخروجی بخشــی از اتفاقاتی بود که چند ماه 
گریبان او را گرفت. اینها منهای اتفاق عجیب برگرداندن هواپیمای 
حامل همسر و فرزند او از آسمان بود. با توجه به اتفاقات رخ داده 
در آن برهه و البته محدودیت های ایجادشــده برای تعدادی دیگر 
از ورزشکاران و چهره های فوتبالی، مشخص بود که دیگر موضوع 
ممنوع الفعالیت بودن یا نبودن علی دایی چندان محلی از اعراب 
ندارد. او به طور کامل از چرخه کنار گذاشــته شده بود. دلیلش را 
خیلی ساده می توان در فهرستی که فدراسیون فوتبال در آن مقطع 
برای جایگزینی کارلوس کــی روش ارائه کرد، دید. در روزهایی که 
فدراســیون به دنبال ســرمربی ایرانی می گشت فهرستی طولانی 
منتشر شد که اسامی افرادی که سابقه دستیاری در تیم های لیگ 
را داشتند در آن دیده می شد ولی اسمی از علی دایی در کنار یحیی 

گل محمدی در آن دیده نمی شد.
دایــی البتــه بعدها به طــور جدی شــایعه موجــود درباره 
ممنوع الفعالیتــی اش را تکذیب کرد و گفــت چنین موضوعی در 

میان نیست و حتی از باشگاه پرسپولیس هم پیشنهاد داشته است. 
او در کنارش به این مورد اشاره کرد که ممنوع المعامله شده ولی 
منعی برای حضور دوباره در فوتبال ندارد. مشــکل ولی اینجا بود 
که شــهریار دیگر خودش علاقه ای به بازگشت به فوتبال نداشت. 
او می گفــت از زندگی جدیدی که به دور از فوتبال ســاخته لذت 
می برد و می تواند بیشــتر کنار اعضای خانواده اش وقت بگذراند. 
این فعل و انفعال درست تا همین چند روز پیش بدون تغییر مانده 
بود تا اینکه یکباره شــایعه پیشنهاد باشگاه سپاهان به علی دایی 
مطرح شد. سپاهان که پس از اســتعفای ژوزه مورایس به دنبال 
سرمربی جدید است، ظاهرا گوشه چشمی هم به علی دایی داشته 
که مطابق با انتظار، چنین پیشــنهادی سریعا رد شده است. اینکه 
علی دایی واقعا می تواند پس از اتفاقات یکی، دو سال گذشته به 
عرصه فعالیت فوتبالی برگردد، یکی دیگر از ابهاماتی بود که پس 
از مطرح شدن پیشنهاد سپاهان، تبدیل به گمانه زنی رسانه ای شده 
ولی ظاهرا پاســخ این یکی مثبت اســت. دلیلش را می توان برای 
صدور مجوز فعالیت کریم باقری و یحیی گل محمدی دید و ظاهرا 
فضا برای بازگشــت چنین چهره هایی بازتر شده ولی ذهنیت علی 
دایی است که تغییری نکرده اســت. به واقع داستان او همچنان 
همان داســتان تکراری اســت. علی دایی همان طور که خودش 
می گوید علاقه ای به بازگشــت به فوتبال ندارد و چه بسا این عدم 
علاقه او را برای همیشــه دور از این فضــا نگه دارد. مرد محبوب 
فوتبال ایران که مدت هاســت تبدیل به کاراکتری فراورزشــی هم 
شده بنا ندارد تغییری در رویه کنونی اش به وجود بیاورد. به همین 
دلیل اســت که به نظر می رسد مطرح شــدن نام او بیش از آنکه 
واقعی باشد یا قابلیت محقق شدن پیدا کند، سرگرم کردن مخاطبان 

فوتبالی است و بس.

رئیس انجمن پاراوزنه برداری از حضور بانوان وزنه برداری 
برای نخســتین بار در بازی های پاراآسیایی جوانان در تاشکند 
خبر داد و گفت: تلاش بر این اســت که نفرات بیشــتری را به 
این بازی ها اعزام کنیم تا برترین ها را برای بازی های پاراآسیایی 
ناگویا ژاپن شناسایی کنیم. بابک محمدی در گفت وگو با ایسنا  
اظهار کرد: با توجه به اینکه ســال آینده بازی های پاراآسیایی 
۲۰۲۵ تاشــکند در رده ســنی جوانان را پیش رو داریم، قبل از 
اعزام بــه پارالمپیک پاریــس اردوهای خــود را با حضور ۱۵ 
وزنه بــردار دختر و ۳۱ پســر آغــاز کردیم و همچنیــن بعد از 

برگزاری جشنواره استعدادیابی، ۹ وزنه بردار دختر و ۲۰ نفر پسر 
در رده سنی زیر ۲۰ سال را به اردو دعوت کردیم تا آنها را برای 
بازی های پاراآســیایی جوانان تاشکند آماده کنیم. البته در رده 
سنی بزرگ ســالان نیز اردوهای آمادگی خود را در بخش زنان 
با حضور ۱۸ نفر آغــاز کردیم تا بتوانیم در رقابت های آینده از 
حضور بانوان وزنه بردار نیز برخوردار شویم. او گفت: در بازهای 
پاراآسیایی هانگژو چین با عملکرد موفقی که بانوان وزنه بردار 
داشــتند و موفق به کسب سه مدال برنز شــدند، نشان دادند  
این پتانسیل را دارند که روی آنها سرمایه گذاری کنیم. بنابراین 

سعی داریم با برنامه ریزی بهتر این دوره هدفمندتر عمل کنیم 
تا در بازی های پاراآســیایی تاشــکند تعداد نفرات بیشتری از 
بانوان وزنه بردار را اعزام و به مدال های بیشــتری دســت پیدا 
کنیم. رئیس انجمن پاراوزنه برداری با بیان اینکه هدف گذاری 
اصلــی ما پارالمپیک ۲۰۲۸ لس آنجلس اســت، تصریح کرد: 
در پاریس جای بانوان وزنه بردار خالی بود. ما شــانس کسب 
مــدال در بخش بانوان را داریم و باید هدفمندتر در این بخش 
عمل کنیم تــا در پارالمپیک ۲۰۲۸ بتوانیم بــرای اولین بار در 

وزنه برداری بانوان نیز به مدال دست پیدا کنیم.

رقابت های لیگ برتر فوتبال ایران در شرایطی دهمین هفته را سپری کرده که چندان بدون اتفاقات 
غیرمنتظره هم نبوده؛ شــاید قبل از شــروع رقابت های این فصل و با توجه به فعالیت در بازار نقل و 
انتقالات، بسیاری استقلال را بخت اصلی قهرمانی در این دوره از رقابت ها تصور می کردند؛ به ویژه که 
آبی پوشان تهرانی فصل پیش هم تا آستانه کسب این عنوان پیش رفته بودند ولی در هفته های پایانی 
قافیه را به رقیب دیرینه یعنی پرسپولیس واگذار کردند. شاید بزرگ ترین شگفتی این ۱۰ هفته مربوط به 
همین تیم استقلال باشد؛ آنها نه حالا در کورس قهرمانی بلکه در مسیر عجیب و غریبی قرار گرفته اند 
که در تلاش برای رهایی از انتهای جدول رده بندی هســتند. ایــن تیم در پایان بازی های این هفته در 
جایگاه نازل چهاردهم قرار گرفته که به قدر کافی موجب حیرت است. البته فقط معادلات تیم های 
بزرگ نیســت که این لیگ را تا به الان جذاب نشــان داده چراکه تحول درخورتوجه ملوان و چادرملو 
هم موجب شگفتی شده؛ دو تیمی که کمتر کسی انتظارش را داشت در کورس با مدعیان باشند این 
روزها حال وهوای خوشــی دارند. در کنار این موارد ولی شــاید همان طور که پیش از این عنوان شده، 
فولاد را بتوان مدعی، پدیده یا شــگفتی فصل جاری دانست. تیمی که با یحیی گل محمدی، سرمربی 
سابق باشگاه پرسپولیس، متحول شده و این روزها یقه تیم های مدعی را گرفته است. داستان جدایی 
یحیی گل محمدی از پرســپولیس موضوعی نیســت که علاقه مندان به فوتبال در ایران از آن بی خبر 
باشند ولی حضور او در فولاد آن هم بدون آنکه این باشگاه مهره های اسم و رسم داری داشته باشد، 
یکی از ســخت ترین  چالش های گل محمدی به شــمار می رفت. طبق انتظار ولی یحیی نشان داد که 
موفقیت هایش در فوتبال ایران بی دلیل نیست. دست کم تا هفته دهم لیگ برتر که چنین بوده و تیم 
او این روزها بالاتر از پرســپولیس پرمهره در رده سوم جدول قرار گرفته است. البته فولاد یک بازی از 
سایر تیم ها و دو بازی از پرسپولیس بیشتر انجام داده است. ولی با توجه به داشته های دو تیم، اینکه 
یحیی توانســته در این فاصله اندک از فولادی که شــرایط خوبی نداشت یک تیم مدعی بسازد، جای 
شــگفتی است. فولاد در پنج بازی گذشــته اش در لیگ سه تا را برده و در این مدت فقط یک شکست 
داشته است. این بدان معنی است که یحیی به استانداردهای لازم برای بالانشینی در جدول رده بندی 
دســت پیدا کرده و می تواند به ادامه مســیر امیدوار باشد. با این حال ولی مشکلات برای او و تیمش 
به زودی از راه خواهند رسید که این یکی می تواند برگرفته از بدشانسی این مربی باشد. ماجرا از این قرار 
است که مسئولان سازمان لیگ در فصل جدید تلاش شان بر این بوده تا بتوانند اکثریت دیدارهای فصل 
را در روزهای پایانی هفته برگزار کنند تا علاقه مندان به فوتبال برای تماشــای مســابقات مدنظرشان، 
شرایط بهتری داشته باشند. نگاهی به برنامه رقابت ها نشان می دهد که موفقیت نسبی در این مسیر 
حاصل شده، باوجوداین مشکلات زیرساختی ورزشگاه ها در کنار سلب امتیاز میزبانی نمایندگان ایران، 

برنامه ریزی سازمان لیگ را دستخوش تغییرات کرد.
تیم ملی ایران در مسیر رسیدن به سهمیه جام جهانی ۲۰۲۶ تلاش می کند. دو نماینده از ایران در 
لیگ نخبگان آســیا حضور دارند و دو تیم هم نماینده فوتبال باشگاهی ایرانی در لیگ قهرمانان آسیا 
۲ هســتند و این تراکم بازی های ملی و آسیایی سبب شده برنامه ریزی سازمان لیگ دچار چالش های 
جدی شود. در این میان قرار است تیم های لیگ برتری فعالیت خود در جام حذفی را هم آغاز کنند تا 

عملا یک تقویم متراکم و پرفشار به ویژه برای چهار نماینده آسیایی، چینش شود.
تیم هایی که در آســیا حضور ندارند یا دیدار معوقه ای با نمایندگان آســیایی ایران ندارند، بیشترین 
ضرر را از مدل برنامه ریزی سازمان لیگ می کنند که بررسی های بیشتر نشان می دهد فولاد خوزستان 
در این بین، متحمل بیشــترین ضرر از برنامه ریزی سازمان لیگ شده است؛ چراکه قرمزپوشان اهوازی 
در هفته دهم لیگ برتر، روز یازدهم آبان ماه به مصاف گل گهر سیرجان رفتند و نگاهی به برنامه ریزی 
انجام شــده از سوی مسئولان سازمان لیگ نشان می دهد که فولاد تا روز هفدهم آذرماه دیگر در لیگ 

برتر به میدان نخواهد رفت.
سرخ پوشان اهوازی در هفته اخیر به مصاف گل گهر سیرجان رفتند و هفته آینده میهمان استقلال 
هستند که حضور آبی پوشان در لیگ نخبگان باعث شده دیدار فولاد - استقلال دیرتر از سایر دیدارهای 
هفته برگزار شود؛ به طوری که پرونده هفته یازدهم از روز یازدهم آذرماه باز می شود اما دوئل شاگردان 
یحیی گل محمدی و پیتســو موســیمانه روز هفدهم آذرماه اســت! در این بین باید اشاره داشت که 
فولادی ها در شــرایطی ۳۶ روز در لیگ برتر به میدان نمی روند که هفته نخست آذرماه، سرخ پوشان 
اهوازی باید در جام حذفی به میدان بروند و به نظر می رســد این مســابقه می تواند در مســیر حفظ 
بازیکنان فولاد در شرایط مسابقه به کمک یحیی گل محمدی بیاید؛ چراکه فولادی ها در پنج بازی اخیر 
خود در لیگ برتر، سه برد به  دست آورده اند و جزء سه تیم برتر جدول رده بندی هستند و دورشدن از 

شرایط مسابقه می تواند به ضرر قرمزپوشان اهوازی باشد.

قصه تکراری علی دایی

حضور زنان وزنه بردار برای نخستین بار در بازی های پاراآسیایی

چرا فوتبال به شدت ضرر می کند؟
بدشانسی یحیی
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